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Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Wij informeren u twee keer per jaar over de uitvoering van het 

Meerjarenprogramma Sport en Bewegen 2016 – 2020. Afgelopen voorjaar 

hebben we u uitgebreid geïnformeerd over de projecten van ‘de Bewegende 

Stad’(brief d.d. 14 maart 2018, kenmerk 6778004).  

 

In deze najaarsbrief kijken we terug op de Nationale Sportweek met 

Groningen als hostcity en geven wij u aan de hand van de vijf strategieën van 

het Meerjarenprogramma de ontwikkelingen weer.   

 

Groningen Hostcity Nationale Sportweek  

 

Tijdens de nationale sportweek, een initiatief van NOC*NSF, was Groningen 

Hostcity van 15 tot en 29 september. Het programma bestond o.a. uit het 

Beweegfestival Kardinge, het Sportdebat, activiteiten voor scholen, clinics, 

een sportinspiratiebijeenkomst voor sportbestuurders en feestelijke openingen 

van sportplekken. Hiermee hebben we voor een zo breed mogelijke doelgroep 

activiteiten opgezet. Wij kijken terug op twee geslaagde weken waarin we 

samen met onze sportpartners en sportpromotors sporten en bewegen in 

Groningen enthousiast onder de aandacht hebben kunnen brengen. En waarbij 

we het plezier van sporten hebben kunnen laten zien.  

 

Meerjarenprogramma sport en bewegen 

 

Hieronder volgen de ontwikkelingen aan de hand van de vijf strategieën van 

het Meerjarenprogramma.  

 

 

  
Update Meerjarenprogramma  

Sport en Bewegen 2016-2020 

 
 

M. Visser  
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1. Faciliteren verenigingen    

 

Beter Benutten  

In het project Beter Benutten zoeken we naar optimale benutting van 

sportaccommodaties. De vraag naar uren is groot, zeker op de piektijden in de 

avonden. Met een expertgroep als denktank, met daarin onder andere leden 

van de Adviescommissie voor de sport en bestuursleden van de Sportkoepel  

zijn we gestart met het inventariseren van knelpunten en het verkennen van 

oplossingsrichtingen. We zijn nu bezig om de analyse te verdiepen. Daarvoor 

kijken we uitgebreid naar de beschikbaarheid en vraag van binnen- en 

buitensportaccommodaties. De sportverenigingen worden in dit proces 

betrokken. Ook doen we een benchmark in een aantal soortgelijke gemeenten. 

Op basis van al deze informatie wordt er in gezamenlijkheid met de 

expertgroep gekeken of de reeds voorgestelde oplossingsrichtingen passend 

zijn, dan wel aangepast en/of aangevuld dienen te worden. Deze 

oplossingsrichtingen worden uitgewerkt in een concreet uitvoeringsplan 

2019.  
 

Cofinanciering sportinfrastructuur 

Op basis van het (co)investeringsfonds hebben we dit jaar door middel van 

cofinanciering de volgende bijdrages geleverd. Er is € 45.000,- toegekend aan 

tennisvereniging GLTB voor de renovatie van 4 tennisvelden. 

Korfbalvereniging de Parabool en Lacrossevereniging De gladiators 

ontvangen € 30.000,- voor de bouw van een gezamenlijk clubhuis. Ook zijn 

er o.a. subsidies toegekend aan SC Stadspark voor het toegankelijk maken 

van de kantine voor mindervaliden en VV Velocitas en Oranje Nassau voor 

de bouw van een pannakooi en een puppyveld. 

 

KTA Taekwondo ontvangt een bijdrage voor de aanschaf van elektrische 

pantsers voor wedstrijden. Voor de aanschaf van tafeltennistafels voor 

slechtzienden ontvangt Tafeltennis Vinkhuizen een subsidiebedrag. 

Rugbyclub Groningen en Korfbalclub NIC ontvangen een bijdrage voor het 

aankopen van een scorebord.  

 

Roeivriendelijke damwanden  

In de dagmail van 19 september 2018 hebben wij u geïnformeerd over het de 

uitkomst van de gesprekken tussen de provincie Groningen, de 

roeiverenigingen uit de stad en ons over roeivriendelijke aanpassingen van de 

damwanden in het Noord-Willemskanaal in verband met golfslag. Op 8 maart 

2017 hebben we in de commissie O&W over de roeisport gesproken. 

Vervolgens heeft u in een motie opgeroepen om met de provincie mee te 

denken en te werken aan roeivriendelijke maatregelen. De provincie heeft 

samen met de roeiverenigingen proeven gedaan om de golfslag te 

verminderen. Deze proeven hebben helaas niet tot het gewenste resultaat 

geleid. Daarom zijn provincie, gemeente en roeiverenigingen tot een andere 

oplossing gekomen, die bestaat uit de aanpassing van een gedeelte van de 

kade van het Noord-Willemskanaal om de golfslag te verminderen. 
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De oplossing wordt gefinancierd door de betrokken partijen. We nemen deze 

investering, waarvoor 100.000 euro is gereserveerd, mee in het voorstel 

‘Kredieten vervangingsinvesteringen en co-investeringsfonds Sport050’ dat 

in het voorjaar van 2019 aan uw raad wordt voorgelegd. De besturen van de 

roeiverenigingen hebben aangegeven dat zij instemming hebben van hun 

achterban voor hun investering.  

We gaan ervan uit dat  de motie ‘Provincie en Stad samen voor de roeiers’ 

hiermee is afgehandeld. 

 

 

LED verlichting op sportparken  

We hebben de sportparken voorzien van LED-verlichting. Een deel van de 

meerkosten van de LED verlichting wordt doorgerekend aan de sportclubs. 

Deze doorrekening is afgestemd op de energiebesparing die gerealiseerd kan  

worden. We zijn nog in overleg met de Sportkoepel over hoe de financiering  

definitief geregeld zal worden. In een volgende brief informeren wij u over 

het vervolg.  

   

Motie ‘open data in de sport’ 

In maart 2018 heeft u bij de bespreking van het raadsvoorstel 

sportinvesteringen de motie ‘open data in de sport’ aangenomen, waarin u 

verzoekt of en hoe informatie over sportinvesteringen zo open mogelijk kan 

worden gedeeld.  

Voor sportverenigingen is informatie over investeringen op sportparken, in 

sporthallen van groot belang. Vanuit Sport050 hebben de klantregisseurs 

contact met sportclubs over noodzakelijk onderhoud en wensen van 

sportclubs over investeringen. Ook worden er zogenaamde sportpark 

overleggen gevoerd over het geplande onderhoud. Met de Sportkoepel 

hebben wij afgelopen jaar op meerdere momenten overleg gevoerd over de 

sportinvesteringen. Onderdeel van onze samenwerking met de Sportkoepel is 

dat wij inzage geven in de investeringen en indien gewenst een uitgebreide 

toelichting geven. Hiermee geven we invulling aan de motie ‘Open data in de 

Sport’. 

 

Gelijk Speelveld  

 

In januari 2017 zijn de inrichtingskaders van het Gelijk Speelveld vastgesteld 

door uw raad. De bedoeling van het Gelijk Speelveld is te komen tot 

éénduidige afspraken met alle buitensportverengingen en een transparante 

financieringssystematiek op basis van normen. Daarnaast wilden we in goed 

overleg met de sportkoepel de inrichting verder vorm geven en daarover 

consensus bereiken. Er zijn meerdere gesprekken gevoerd met de clubs om 

inzicht te geven in de huidige afspraken en de keuzemogelijkheden binnen de 

kaders en de financiële consequenties van de maatregelen. We zijn binnen de 

kaders van het Gelijk Speelveld gebleven. Dit gaat om kaders over de 

eigendomssituatie van het clubgebouw en de kleedaccommodaties, de 

ingebruikgevingsvergoeding kleedkamers en de schoonmaakvergoeding.  
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Meer informatie over de afronding van het Gelijk Speelveld is in een separate 

brief opgenomen, die gelijktijdig met deze brief aan uw raad wordt 

voorgelegd.  

 

2. Jeugd in beweging  

 

Met de inzet van brede vakdocenten voeren we het programma Bslim 3 uit 

voor een actieve gezonde leefstijl bij kinderen.  Dat blijkt succesvol te zijn. Er 

wordt 2 x in de week bewegingsonderwijs aangeboden door de brede 

vakdocenten Bslim en er is een uitgebreid laagdrempelig naschools aanbod. 

Zo hebben tijdens de 4 Mijl van Groningen veel kinderen mee gedaan 

gestimuleerd door de Bslim professionals. Zij hebben naschools trainingen 

aangeboden en ook met de kinderen meegelopen.  

Scholen maken een eigen keuze wat zij graag willen doen wat betreft de 

versterking van een gezonde leefstijl. Dat kan bijvoorbeeld ook door de Daily 

Mile. Basisschool Karrepad is tijdens de Nationale Sportweek met de Daily 

Mile  gestart. Voor welke activiteiten scholen ook de kiezen, de Bslim 

professional helpt mee om activiteiten vorm te geven. Hiermee beschouwen 

we de motie Daily Mile als afgehandeld.  

 

3. Ruim baan voor talent   

 

Het topsportbeleid en daaruit voortvloeiend de Uitvoeringsagenda Topsport 

2018+ is gericht op talentontwikkeling. We ondersteunen zeven Regionale 

Trainingscentra (RTC’s) in de stad en dit verloopt in nauwe samenwerking 

met Topsport NOORD. Topsport NOORD is het centrale aanspreekpunt voor 

de drie noordelijke provincies en draagt verantwoordelijkheid om samen met 

de RTC’s te zorgen voor een kwalitatief goed programma en coaches. De 

afgelopen jaren is de samenwerking met Topsport NOORD geoptimaliseerd 

en dit komt mede door het opstellen van een Programma van Eisen (PvE). Dit 

jaar is het PvE aangescherpt en zijn er vernieuwde afspraken over de manier 

van verantwoorden gemaakt, zodat het ten goede komt aan de 

talentprogramma’s en zodoende talentontwikkeling in de stad.  

 

Verder zijn we druk doende om een aanjager topsport aan te stellen die bezig 

gaat met de ambities van de Topsporttafel en zorg draagt voor de 

implementatie van de uitvoeringsagenda.   

 

Dit najaar is Sportcentrum Europapark opgeleverd. Dit hebben we samen met 

het Noorderpoort kunnen realiseren. Vanaf dit najaar kan er gesport worden, 

niet alleen voor topsport en talentontwikkeling, maar ook voor de 

breedtesport.  

 

Daarnaast zijn we in gesprek met Martiniplaza en Donar over het realiseren 

van een Trainingshal in Martiniplaza. We hopen hierover binnenkort een 

voorstel te kunnen doen.  

 

4. Sportieve ruimte openbaar & Openbare ruimte sportief 
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In de bijlage treft u een tussenevaluatie van de projecten van de Bewegende 

Stad aan met een update per project.  

 

Tijdens de Nationale Sportweek hebben we meerdere sportplekken feestelijk 

geopend: ‘Verzet je’ in Laanhuizen en Stadsparkbootcamp. In het 

Molukkenplantsoen is vanuit gebiedsgericht werken een sportplek 

ontwikkeld. Op meerdere locaties zijn we samen met bewoners bezig om een 

mooie sportplek te ontwikkelen.  

 

Helaas blijkt dat de realisatie van een mountainbikeroute op het 

Suikerfabriekterrein niet realistisch is. Na twee jaar onderzoek naar de 

mogelijkheden van een mountainbikeroute op de vloeivelden van het 

Suikerfabriekterrein, hebben de initiatiefnemers besloten van deze optie af te 

zien. Op het Suikerfabriekterrein is, in verband met de geplande 

woningbouw, geen uitzicht op het langjarig gebruik kunnen maken van een 

mountainbikeroute, waardoor investeringen op korte termijn moeten worden 

afgeschreven. De mountainbikeroute komt door deze planning te veel in de 

verdrukking. Daarbij heeft het gevolgen voor de toegankelijkheid en 

veiligheid van het gebied. Mountainbiken en bouwwerkzaamheden zullen niet 

samengaan.  

 

Om de mountainbikers in Groningen toch te kunnen bedienen hebben de 

initiatiefnemers gevraagd om een stuk braakliggend terrein, ter grootte van 

een voetbalveld, waar zij een Skillspark of Pumptrack kunnen ontwikkelen. 

Hierover zijn we momenteel in gesprek.  

 

5. Sport verbindt  

 

Sportwijk Beijum  

Het project ‘open sportpark Kardinge’, aangejaagd vanuit sportbeleid en 

gebiedsteam Oost, met als doel de samenwerking tussen de clubs op het 

sportpark onderling en met de wijk te versterken, heeft geleid tot sportwijk 

Beijum. Het project wordt geheel gefinancierd met sportimpuls-middelen. We 

willen hiermee vitalere sportverenigingen in een open club omgeving 

bereiken, meehelpen met het oplossen van sociaal maatschappelijke 

vraagstukken, zorgen dat meer mensen in beweging komen en een 

vernieuwend sportaanbod neerzetten.  

 

Vrijwilligersmakelaar  

De afgelopen twee jaar hebben we uitvoering gegeven aan het 

initiatiefvoorstel ‘de vrijwilligersmakelaar’ in de sport. Door de inzet van de 

vrijwilligersmakelaar zijn bijna 200 mensen met een grote afstand tot de 

arbeidsmarkt aan de slag gegaan. Via een vrijwilligersbaan, een 

participatiebaan of taalstage. De meeste kandidaten vonden een plek bij een 

sportvereniging, maar sommige ook bij andere sectoren.  

Naast zijn hoofdtaak om de vrijwilligersvraag te verbinden aan het 

vrijwilligersaanbod, heeft de vrijwilligersmakelaar sportverenigingen 
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ondersteuning geboden in het ontwikkelen en sterker maken van hun 

vereniging. Hierdoor heeft hij ervoor gezorgd dat verenigingen financieel en 

organisatorisch sterker zijn geworden, waardoor ze maatschappelijk sterker in 

de wijk staan.  

Helaas heeft de betrokken vrijwilligersmakelaar aangegeven in 2019 niet 

meer beschikbaar te zijn. We gaan in gesprek met andere instellingen in dit 

domein (Link050, Huis voor de Sport Groningen, onze eigen coaches 

Meedoen) om te kijken hoe we het dit kunnen opvangen.  

 

Grenzeloos actief  

 

In de voorjaarsbrief van 15 maart jl. hebben we u geïnformeerd over een 

onderzoek naar sport- en beweeggedrag van mensen met een beperking of 

aandoening. De resultaten van dat onderzoek bevestigen het landelijke beeld 

dat mensen met gezondheidsproblemen minder sporten en bewegen. Enkele 

adviezen die zijn gegeven hebben we inmiddels kunnen realiseren. Die liggen 

vooral op het terrein van communicatie en het bekend maken van het aanbod.  

Op onze website van sport050 hebben we al het speciale sportaanbod 

weergegeven. Daarnaast participeren we in de website ‘uniek sporten’ waarop 

een overzicht van alle sport- en beweegmogelijkheden voor mensen met een 

beperking staan vermeld.  

Daarnaast willen we onderzoeken of we vanaf 2019 buurtsportcoaches voor 

aangepast sporten / kwetsbare groepen kunnen realiseren. De verruiming van 

de brede regeling combinatiefuncties zou hiervoor mogelijkheden kunnen 

bieden. Een van de doelstellingen van die regeling is het inzetten op groepen 

die belemmeringen ervaren bij het sporten en bewegen. Bijvoorbeeld 

ouderen, mensen met een beperking of een chronische ziekte. 

 

6. Vervolg 

 

Vanaf 2019 gaan we de strategieën van het Meerjarenprogramma Sport en 

Bewegen toepassen in de nieuwe gemeente Groningen.  

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Peter Teesink 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


